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زلزلــه در پایتخــت؛ خبری که ســال ها 
تهران نشــین ها با وحشــت انتظــارش را 
می کشند. خبری که این روزها فکر مسئولان 
کشوری را به خود مشــغول کرده است. در 
این خصوص رئیس سازمان مدیریت بحران 
کشور در نشســت بررسی آخرین وضعیت 
شــهر تهران در مقابله با ویــروس کرونا و 
آمادگی برای مقابله با زلزله های اخیر گفت: 
تهــران یک مجموعه اســت و هرچه زمان 
می گذرد به دلیل کســب آگاهــی نگرانی 
مردمی بیشتر می شود. اسماعیل نجار افزود: 
بعد از زلزلــه دماوند و فیروزکوه جلســه با 
کارشناســان ژئوفیزیک برگــزار کردیم تا 
بدانیم رفتار این گسل به چه شکل است و 
گزارش ها یادآوری می کند که زلزله هیچ گاه 
خبر نمی کند و همه باید آماده باشند. نجار 
ادامه داد: گزارش ها حاکی از این اســت که 
۸/۱۸ درصد آمادگی برای زلزله بالای ۶/۶ 
ریشــتر برای تهران وجود دارد. به شهردار 
تهران اعلام کردم کــه در زمان بروز حادثه 
آیا تمام مسیرها برای خودروهای امدادی 
باز اســت یا خبر. او بیان کرد: مناطق شهر 

تهران معین استان های مختلف هستند و 
انتظار می رود هماهنگی استان ها معین با 
شهر تهران بیشتر شــود که این هماهنگی 
نتایج مثبتی دارد. رئیس سازمان مدیریت 
بحران کشــور با تاکید بر این نکته که باید 
دعا کنیم که در تهران زلزله نیاید افزود: در 
آن زمان که من ایــن گونه اظهار نظر کردم 
بسیاری از افراد این جمله را دست مایه طنز 
کردند اما باید گفت در زمان زلزله ملارد با 
توجه به اینکه هیچ آواری نداشتیم معابر قفل 
شد. نجار ادامه داد: آمادگی ها همواره باید 
ادامه داشته باشد و ما باید اطلاعات وآمادگی 
خود را برای زمان بروز حادثه به روز کنیم. او 
بیان کرد: یکی از مسائلی که ما به آن تاکید 
داریم موضوع پدهای بالگرد در تهران است 
که با استفاده از آن بتوانیم اقدام های امدادی 
مناسب را به موقع انجام دهیم و از ظرفیت 
نیروهای نظامی نیز در زمینه امدادرسانی 
استفاده کنیم. رئیس سازمان مدیریت بحران 
کشــور افزود: یکی از خواسته های ما حفظ 
باند دوشان تپه و قلعه مرغی است که در کنار 
مهرآباد بتوانیم مجروحان را به استان های 

آماده خدمت رسانی منتقل کنیم.
گسل مشاء فعال شده است

رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران نیز از فعال شدن گسل مشاء خبر 
داد. رضا کرمی محمدی در جلســه ستاد 
محلی پیشــگیری، هماهنگی و فرماندهی 
عملیات پاسخ به بحران که در محل سازمان 
پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
برگزار شــد با بیان اینکه طی بیش از یک 
ماه اخیر گسل مشاء فعال شده است گفت: 
البته این گسل فعالیت داشت اما فعالیت آن 
بیشتر شده و نیاز اســت ما بدانیم وضعیت 
لرزه خیری آن چه قدر است. در همین راستا 
نیز کارهای مختلفی درمــورد زلزله انجام 
شده که یکی از آن ها سامانه هشدار سریع 
زلزله اســت. رئیس ســازمان پیشگیری و 
مدیریت بحران شــهر تهران ادامه داد: این 

ســامانه فقط در گسل مشــاء فعال بود، ما 
امســال اعتباراتی را گرفتیم و اقداماتی را 
انجام دادیم کــه در جریان آن که طی یکی 
دو ماه آینده در دیگــر نقاط و اطراف تهران 
سیستم هشدار ســریع زلزله فعال خواهد 
شد. این سیستم بیشتر به درد شرکت هایی 
چون متــرو، شــرکت گاز و... می خورد که 
بلافاصله به آن ها هشدار دهد و مثلًا شرکت 
گاز بتواند چند ثانیه زودتر جریان گاز را قطع 
کند. به گفته کرمی محمدی درمورد سامانه 
درباره هشدار سریع با آتش نشانی نیز صحبت 
شد و می توان با اســتفاده از آن شرایطی را 
فراهم کرد کــه در هنگام زلزله حداقل طی 
پنج ثانیه در محل هایی که ماشین ها داخل 
آن هستند باز شــود. وی به سامانه تخمین 

خسارات زلزله نیز اشاره کرد و گفت: سامانه 
تخمین خسارت زلزله نیز هست که حدود 
50 شتاب نگار در این سامانه وجود دارد و به 
محض زلزله به ما نشان خواهد داد که کجا 
بیشترین آســیب دیده و موارد دیگر که در 
امداد ونجات بســیار پرکاربرد خواهد بود. 
کرمی محمدی افزود: البته شــرط فعالیت 
تمام این سامانه ها این است که ساختمان 
سالم باشد و شتاب نگارها سالم باشند. رئیس 
سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران تاکید کرد: البته توجه داشته باشید 
که این ســتاد فقط درمورد زلزله نیست و 
می خواهیم وضعیــت آمادگی و هماهنگی 
ســازمان های مختلــف را در برابر حوادث 

مختلف ببینیم.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری اصفهان خبر داد

اصفهان میزبان نشست آنلاین 
شهرداران عضو اکو

مریم یادگاری / گروه ایران: »در شهریورماه 
میزبان نشســتی آنلاین به ابتکار شهرداری 
اصفهــان و شــهرداران عضو اکو )ســازمان 
همکاری اقتصادی( با موضوع کرونا هستیم که 

روند این اقدام در حال انجام است.«  
این مطلب را مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شــهرداری اصفهان عنوان کرد و ادامه داد: برای 
اولین بار ۱3 نشست تخصصی با ۱3 خواهرخوانده 
اصفهان براساس خواسته ها و نیازهای دو طرف و با 
مشارکت کنش گران مختلف در بخش دانشگاهی 
و تجارت برگزار می شــود. ایمان حجتی درمورد 
توســعه خواهرخواندگی هــای اصفهان تصریح 
کرد: تمایــل داریــم از خواهرخواندگی اصفهان 
بهره برداری مناســب صورت گیرد. اولین ارزش 
خواهرخواندگی اصفهان با هر شهری مبتنی بر 
روابط فرهنگی است و در کنار آن فعال کردن دیگر 

ظرفیت ها انجام می شود.
اصفهان با 13 شــهر خواهرخوانده 

است
حجتی تصریح کرد: در اثر دیپلماســی کرونا به 
چند دستاورد رسیدیم و موفق شدیم از تجربیات 
دیگر شهرها هم اســتفاده کنیم. اصفهان با ۱3 
شهر خواهرخوانده است و در 9 شبکه شهرهای 
جهانی هم عضویت دارد. در همین راستا با تمام 
سازمان های بین المللی نامه نگاری و پیشنهادات 
و ابتکارات اصفهــان را به همه ارســال کردیم. 
همچنیــن در پلتفرمی که انجمــن متروپلیس 
)انجمن کلان شهرهای مهم جهان( آماده کرده 
بود ما و دیگر شــهرها هم تجربیات و راهکارها را 
به اشتراک گذاشتیم. وی بیان کرد: در چارچوب 
دیپلماســی کرونا موفق شــدیم با یکی دیگر از 
شــهرهای خواهرخوانده یعنی ســن پترزبورگ 
نشست تخصصی به صورت آنلاین برگزار کنیم. 
این نشست در کشــور برای اولین بار در قالب دو 
گروه تخصصی در حوزه بهداشت و خدمات شهری 
از شهرداری، علوم پزشکی، دفتر نمایندگی وزارت 
امور خارجه در استان اصفهان و از طرف مقابل با 
حضور نمایندگان کمیته بهداشت، اتاق بازرگانی 
و مقامات وزارت امورخارجه ســن پترزبورگ به 
مدت دو ساعته انجام شد. وی اظهار کرد: به زودی 
هم گفت وگوی ویدئویی در زمینه بحران کرونا و 
راهکار برای غلبه بر بحران بین شــهردار شیان و 
شهردار اصفهان برگزار می شود. وی افزود: انعقاد 
قرارداد خواهرخواندگی اصفهان و حیدرآباد هند 
هم از سوی شهرداری به شــورای شهر اصفهان 
پیشنهاد شــد که بعد از تصویب در شورای شهر 
یک مرحله دیگر برای انعقاد ایــن تفاهم نامه به 
پیش رفتیــم. حیدرآبــاد دارای کتابخانه هایی 
است که سرشــار از نســخ خطی فارسی است و 
برای پژوهش گران ادب و تاریخ می تواند ظرفیت 
خوبی باشد. حجتی با اشاره به اینکه ما اقدامات 
قانونی این تفاهم را انجام می دهیم تا در صورتی 
که وضعیت بهداشتی اجازه دهد، عقد قرارداد از 
سوی دو طرف صورت می گیرد گفت: همچنین 
»کراکوف« لهستان عضو شبکه شهرهای خلاق 
یونسکو است و هر دو شهر اصفهان و کراکوف به 

خواهرخواندگی فکر می کنند.
درمعرفی اصفهان دچار اشــکال 

هستیم
وی بــه بازدیــد موســوی، ســخنگوی وزارت 
امورخارجه ایران از ســالن اجلاس سران اشاره 
کرد و گفت: بــا توجه به اینکه در ســال 99 این 
طــرح افتتــاح می شــود از وزارت امورخارجه 
درخواست کردیم در انتخاب بهره بردار مناسب 
پروژه که تجربه مشــابه دارد به مــا کمک کند 
چراکه بایــد در ماه های آینده بــه طرح ملحق 
شود. وی درمورد فعال کردن ظرفیت دیپلماسی 
ورزشــی با حضور خواهرخوانده هــا اظهار کرد: 
ظرفیت خوبی که دو باشــگاه ورزشی ذوب آهن 
و ســپاهان و خواهرخوانده هــای اصفهان دارند 
می تواند دیپلماســی ورزشــی را هم فعال کند. 
در ســندی که با ســن پترزبورگ امضا می کنیم 
فضایی برای همکاری های ورزشــی دیده شده و 
دولتی ها و باشــگاه ها باید به این میدان بیایند و 
پیشنهاددهنده باشند. مدیرکل ارتباطات و امور 
بین الملل شــهرداری اصفهان گفت: هر کسی از 
ظن خود می تواند یار شهرداری شود. در معرفی 
اصفهان دچار اشکال هستیم چراکه همیشه سراغ 
تاریخ اصفهان می رویم اما برای فرهنگ دوستان 
عناصری مانند مکتب اصفهان هم مهم اســت؛ 
از این حیــث در طراحی پروژه نشســت با ۱3 
خواهرخوانده ســعی کردیم این ابعاد را گسترده 

ببینیم و سراغ میراث ناملموس هم برویم.
نباید به خواهرخوانده ها فقط نگاه 

اقتصادی داشت
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری 
اصفهان با تاکید بر اینکــه اگر بخواهیم در حوزه 
بین الملل موفق باشیم به پیمودن چند گام احتیاج 
داریم که یکی از آن ها فعال شدن روابط است اظهار 
کرد: در اداره بین الملل ارتباط خوب و سازنده ای 
با همه شهرها داریم و با یکی دو نقطه ارتباطات 
ضعیف است که با ابتکارات قرار است فعال شود. 
وی بیان کرد: برای توسعه گردشگری به توسعه 
ارتباطات نیاز داریم و اکنون گردشگری وضعیت 
خوبی ندارد اما الان فرصت خوبی است تا کاستی ها 
را برطرف کنیم که یکی از آن ها بازاریابی شهری 
است و شهرهای خواهرخوانده اولین پتانسیل در 
این زمینه برای ارتقای بازاریابی شهری اصفهان 

است.
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قاتل خاموش بدون کارت دعوت است 

عروسی ویروسی!
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کرونا از رگ گردن به ما نزدیک تراســت اما 
خیلی ها هنوز این موضــوع را باور نکرده اند و 
گرفتار آداب و رســومی هستند که سینه به 
سینه به آن ها رسیده؛ خرده فرهنگ هایی که 
نمی گذارد تعارف ها را کنار بگذاریم تا قاتل این 
روزهــا نتوانــد پیروز شــود. شــاید همین 
تعارف هاست که رخت بسیاری از عروس ها را 
تبدیل به عزا می کند. میهمان ناخوانده ای که 
بدون دعوت در جشن شــرکت می کند و به 
راحتــی تعداد زیــادی را می کشــد. آمارها 
شاهدان خوبی هستند و می توانند به خوبی 
این بحران را روشن کنند. طبق نتایج علمی 
هر یک فرد آلوده به کرونا می تواند 40۶ نفر را 
در یک ماه آلوده کند و شرکت در عروسی و عزا 
عامل افزایش ابتلا محسوب می شود. یعنی با 
احتساب اینکه 500 نفر در یک عروسی باشند 
ممکن است تنها یک سوم آن ها جان سالم به 
در ببرند امــا این فرهنگ غلــط نمی گذارد 
هشدارها کار خودشــان را بکنند. بماند که 
بیشتر کســانی که در جشــن های مختلف 
شــرکت کرده و کرونا گریبانشــان را گرفته 
پشیمانی مشــترکی دارند که حالا به هیچ 
کارشان نمی آید. حالا روزهای قرنطینه برای 
بیمارانی که می خواســتند فقط چند ساعت 
بدون دغدغه کرونایی کنارعــروس و داماد 
باشند برای خیلی ها ســخت تر از آن چیزی 
است که فکرش را می کردند. »ملیحه« یکی از 
کسانی است که عروسی اش در این روزهای 
کرونایی به عزا ختم شده است. تنها سه هفته 
بعد از عروســی پدر و مادر پیرش را از دست 
داده و خواهرش و بسیاری از میهمان ها هم یا 
در ســینه قبرســتان جا گرفته انــد یا روی 
تخت های بیمارستان با کرونا دست و پنجه 
نرم می کنند. به گفته این عروس 24 ساله از 
جمعیت صد نفرهای که دعوت بوده اند حداقل 
50 نفرشان نتیجه آزمایشاتشان برای کرونا 
مثبت شده است: »با وجود اینکه خیلی ها را 
دعوت نکردیم و سعی کردیم با تعداد کمتری 
عروسی بگیریم باز هم خیلی ها گرفتار شده اند. 
ما فکرش را هم نمی کردیم که این اتفاق بیفتد. 
تازه عروسی که با همه آرزوها و رویاها راهی 
خانه بخت شده حالا در کمتر از یک ماه باید 
رخت عزا به تن کند. احساس عذاب وجدان، 
ناراحتی و غم تمام وجودش را گرفته اســت 
چراکه عزیزان از دست رفته اش پس از شرکت 
در مراسم عروســی او به کرونا مبتلا شده و 
درنهایت جان خود را از دست داده اند. بقیه هم 
حال چندان خوشی ندارند؛ کسانی که روی 
تخت های بیمارستان با مرگ دست و پنجه 
نرم می کنند و به خودشان لعنت می فرستند 
که ای کاش در عروسی شرکت نکرده بودیم. 
بسیاری از میهمان ها به گفته ملیحه چون در 
خانه بوده اند فکر می کردند که کرونا نمی گیرند 
و از خودشان مطمئن بوده اند اما نمی دانستند 
که کرونا به راحتی آب خوردن آن ها را گرفتار 
می کند. به گفته کارشناســان بهداشــت و 
متخصصان بیماری هــای عفونی ۸0 درصد 
مبتلایان به کرونا ناقلان خاموشی هستند که 
به راحتــی می توانند بیمــاری مرگ بار را به 
دیگران منتقل کننــد. البته ناگفته نماند که 
افراد سالم هم در امان نیستند و به گفته وزیر 
بهداشــت ۱2/۶ درصد از فوتی های کرونایی 
هیچ بیماری زمینه ای نداشتند. پس هر طور 
که حساب کنیم شــرکت در مراسم عروسی 
بوی مرگ می دهــد و باید در ایــن روزهای 
کرونایی دور آن را خط کشــید. »فاطمه« از 
دیگر افرادی است که با وجود محدودیت هایی 
که برای گردهمایی ها بوده تصمیم گرفته که 
با حــدود 30 نفر از اقوام نزدیکش عروســی 
کوچکی را برگــزار کنــد دریــغ از آنکه او 
نمی دانســته همه آن 30 نفر به کرونا مبتلا 
خواهند شد. گرچه کرونا تنها در کنار کسانی 
که مراسم عروسی می گیرند نیست، این قاتل 
خاموش هر کجا که فکرش را بکنیم هست و 
در محافل عروسی یا عزا می تواند به هیولای 

قاتلی تبدیل شود که تعداد زیادی را بکشد.

گزارش

عرضه تولید داخلی »رمدسیویر« از هفته آیندهآزمون ورودی مدارس استعدادهای درخشان به تعویق افتاد
رئیس مرکز ملی پرورش استعدادهای درخشان از لغو آزمون استعدادهای درخشان در تاریخ 2۷ تیرماه خبر داد. فاطمه مهاجرانی گفت: 
آزمون ورودی مدارس استعدادهای درخشان که قرار بود 2۷ تیرماه برای پایه های ورودی هفتم و دهم برگزار شود لغو شد. با توجه به 
شرایط کنونی و شیوع کرونا همه ملزم به این هستیم از فرامین ستاد ملی کرونا تبعیت کنیم. برای همین علی رغم اینکه همه برنامه ریزی ها 
انجام شده بود و ما مایل بودیم به جهت کار تخصصی خودمان آزمون ورودی مدارس استعدادهای درخشان را در روز جمعه برگزار کنیم 
اما با دستور ستاد ملی کرونا این آزمون احتمالاً با تاخیری حداقل دو هفته ای برگزار می شود. ان شاءاله بتوانیم در ۱0 مرداد این آزمون 
 را برگزار کنیم. البته متوجه هستیم که هر چه ستاد ملی کرونا می گوید به خاطر قابل تحمل شدن بار کرونا برای کادر درمان و سلامت

 مردم است.

ایسنا: وزیر بهداشــت با ابراز نگرانی درباره وضعیت کووید ۱9 در چهار اســتان از عرضه تولید داخلــی داروی »رمدسیویر« از هفته 
آینده خبر داد. سعید نمکی با اشاره به ارائه گزارشی از وضعیت استان های درگیر کرونا به رئیس جمهور و در جلسه امروز هیئت دولت 
گفت: در دو - سه هفته گذشته روزهای سختی بر ما و همکارانمان گذشــت. وی گفت: بارها اعلام کرده ایم که کووید ۱9 هنوز هیچ 
داروی مؤثر و قابل اعتمادی در دنیا ندارد اما برخی همکاران دو داروی رمدســیویر و فاویپیراویر را تجویز می کردند. یک سری شیاد 
وارد قاچاق این فرآورده و فرآورده جعلی آن شــده بودند. بر همین اســاس گرچه این دارو در لیســت دارویی کشور نیست اما برخی 
 همکاران آن را تجویز می کردند. روز گذشــته این دارو را به اندازه کافی توزیع کردیم و هفته آینده اولین تولید ملی این دارو هم عرضه

 خواهد شد.

سلامتشهری

پارسیک: مدیرکل امور اداری و تشکیلات وزارت آموزش و پرورش جزئیات استخدام 25 هزار معلم جدید در 
آموزش و پرورش را تشریح کرد. یارمحمد حسین با بیان اینکه قانون الحاق یک ماده به قانون تعیین تکلیف 
معلمان حق التدریس در ۱3 شهریور 9۷ ابلاغ شد گفت: براساس آن قانون مکلف هستیم تا پایان برنامه ششم 
همه مشمولان را جذب کنیم. وی افزود: چهارگروه داشتیم که از بین آن ها آموزشیاران و آموزش دهندگان 
نهضت سوادآموزی براساس متن قانون و آیین نامه اجرایی ملزم به شرکت در یک آزمون داخلی هستند که 
این آزمون هفته گذشته برگزار شده و بعد از اعلام نتیجه بر اساس 25 هزار و 49۷ مجوزی که سازمان اداری 
استخدامی صادر کرده و همچنین امتیازات کسب شده جذب خواهند شد. مدیرکل امور اداری و تشکیلات 
وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه پذیرفته شــدگان طبق آیین نامه اجرایی باید یک دوره مهارت آموزی 
در دانشگاه فرهنگیان را طی کنند اظهار کرد: از قبل فرم امتیازبندی را تنظیم و به استان ها ارسال کردیم که 
امتیازات نیروهای حق التدریس، آموزشیاران نهضت سوادآموزی، مربیان پیش دبستانی براساس قانون که 
در دانشگاه فرهنگیان براساس قانون محاسبه و لحاظ می شود. حسین بر افزود: سابقه همکاری با آموزش و 
پرورش، مدرک تحصیلی، ارتباط رشته تحصیلی با رشته تدریس و... در امتیازبندی لحاظ می شود. وی درباره 
تعداد معلمان حق التدریس که اکنون در آموزش و پرورش تدریس می کنند اظهار کرد: 5۸ هزارو ۱00 نفر از 
همکارانمان جزو این گروه ها هستند که با ما همکاری می کنند و بر اساس قانون تفسیری که اخیراً مصوب شد 
30 هزار نفر دیگر به این دامنه اضافه خواهد شد که ما تا دوسال دیگر علاوه بر جذب این 25 هزار و 49۷ نفر 

طی مجوزهایی که دریافت خواهیم کرد این تعداد را هم جذب می کنیم.

سلامت نیوز: یک فوق تخصص بیماری های عفونی با اشاره به افزایش احتمال انتقال کرونا در محیط های 
سربسته گفت: مراجعه بیماران به بیمارستان ها فوق العاده افزایش یافته و در یک اوج به سر می بریم. بنابراین 
مردم باید بسیار رعایت کنند و در عین حال دولت هم باید از برگزاری تجمعات جلوگیری کند. مینو محرز 
درباره انتقال کرونا از طریق هوا گفت: به طور کلی در محیط های سربسته ویروس می تواند ماندگار شود و 
اگر به مدت طولانی حتی با ماسک در محیط سربسته باشیم امکان ابتلا وجود دارد. بنابراین ویروس مدتی 
در هوا می ماند اما اینکه چه قدر ماندگاری دارد به عوامل متعددی بستگی دارد که هم چنان در حال بررسی 
و مطالعه است. وی افزود: مطالعاتی در دنیا انجام شده که بر اساس آن ها گفته شده کرونا از طریق هوا منتقل 
می شود منتها اعلام کردند که این نوع انتقال در شرایط خاص و در بیمارستان ها ممکن است و هنوز به آن 
معنی سازمان جهانی بهداشت تأیید نکرده که انتقال کرونا کاملًا از طریق هوا باشد اما ویروس مدتی در هوا 
می ماند و انتقال آن به انسان از طریق هوا و ترشحات تنفسی است. در صورتی که افراد بحث شست وشوی 
دست ها را رعایت کنند انتقال کرونا از طریق تماس با سطوح کنترل می شود. بنابراین کرونا در هوا وجود دارد 
اما هنوز نمی دانیم که چه قدر در هوا می ماند. بنابراین در محیط های بسته به راحتی از طریق هوا و از طریق 
فرد مبتلا و بدون ماسک می تواند منتقل شود. محرز با بیان اینکه حتی در محیط های باز هم اگر افراد خیلی 
به یکدیگر نزدیک باشند و از ماسک استفاده نکنند ویروس می تواند منتقل شود ادامه داد: ازآنجاکه در محیط 
بسته هوا راکد است احتمال انتقال ویروس بیشتر است. همواره می گوییم در محیط های بسته پنجره را باز 

کنید تا تهویه هوا انجام شود. 

مدیرکل امور اداری و تشکیلات وزارت آموزش و پرورش خبر داد:
اعلام جزئیات استخدام ۲۵ هزار نیروی جدید در آموزش و پرورش

یک فوق تخصص بیماری های عفونی:
در اوج کرونا به سر می بریم

یلدا توکلی / گروه جامعه
   tavakoli.yalda11@gmail.com

از پوستر رزمایش سایبری بیمه سلامت در اصفهان 
رونمایی شد. با حضور مدیرکل روابط عمومی و امور 
بین الملل سازمان بیمه سلامت ایران و مدیرکل 
بیمه ســلامت اصفهان این رونمایــی به صورت 
پایلوت در اصفهان کلید خورد و قرار است رزمایش 
به صورت رســمی در »هفته دولت« در کل کشور 
به اجرا دربیاید. »محمدهاشمی« مدیر کل روابط 
عمومی و امور بین الملل ســازمان بیمه سلامت 
ایران در این مراســم هدف از رزمایش ســایبری 
بیمه ســلامت را به نمایش گذاشتن توانایی های 
بیمه سلامت دانســت و گفت: اتفاقات خوبی در 
بیمه ســلامت صورت گرفته و درحال رخ دادن 
اســت. وی اعلام کرد: درحال حاضر بــا اقدامات 
انجام شده حدود یازده هزار مطب در سطح کشور 
به صورت الکترونیک نســخه تجویز می کنند در 
حالی که سال گذشته تنها 200 هزار نسخه تجویز 
می شــد که تحقق این موضــوع موفقیت بزرگی 
محسوب می شــود. وی با اشــاره به اینکه برنامه 
عملیاتی سازمان بیمه ســلامت ایران نسبت به 
سایر دستگاه های اجرایی کشور بی نظیر است بیان 
کرد: برنامه عملیاتی به نحوی است که متغییرات 
نمی تواند هیچ تصرفی در ماهیت آن ایجاد کنند. 
وی همدلی و همراهی تمام ارکان حوزه سلامت 
را در تحقق اهداف بیمه سلامت مهم ارزیابی کرد 
و افزود: اقداماتی نظیر اجرایی شــدن راهنماهای 
بالینی، رفع همپوشانی بیمه ای، اصلاحات انجام 
شــده در طرح بیمه رایگان، ارزیابی وســع و... از 
مهم ترین اقداماتی اســت که اگر انجام نمی شد، 
ســازمان بیمه ســلامت با زیان انباشته بسیاری 

مواجه می شد.

ثبت نام در سامانه پوشش بیمه ای
دکتر حسین بانک مدیرکل بیمه سلامت 
اســتان اصفهان نیز در این رونمایی با اشــاره به 
اینکه کلیه خانوارهای فاقد پوشش بیمه ای مکلف 
هســتند به منظور برخورداری از مزایای پوشش 
بیمه ای و یارانه دولت ظرف مدت شش ماه نسبت 
به ثبت نام خود اقدام کنند اظهار داشت: در راستای 
ضابطه مندکردن فرایند ارزیابی و برقراری پوشش 
بیمه ای آحاد جامعه تمام بیمه شدگان در صندوق 
بیمه سلامت همگانی، روستاییان و عشایر و ایرانیان 
و افراد فاقد هرگونه پوشش بیمه ای می توانند در 
سامانه پوشش بیمه پایه اجباری سلامت ثبت نام 
کنند. مدیر کل بیمه سلامت افزود: حق بیمه هر 
نفر براساس سرانه بیمه خدمات درمانی است که 
همه ساله به تصویب هیئت وزیران می رسد. وی 
تصریح کرد: براســاس این شــیوه نامه تمام بیمه 
شدگان در قالب سه گروه مشخص می شوند. گروه 
اول خانوارهای دارای درآمــد کمتر از 40 درصد 
یعنی حداقل حقوق و دســتمزد مشمولان قانون 
کار را دریافت می کنند کــه در یکی از دهک های 
درآمدی یک، دو یا سه شناسایی می شوند. گروه 
دوم خانوارهای که درآمد آن ها بین 40 تا صددرصد 
حداقل حقوق و دستمزد قانون کار است که جزو 
دهک های چهار محسوب می شوند که حق بیمه 
این گروه از بیمه شــدگان معادل 50 درصد حق 
بیمه دولت است. گروه سوم خانوارهای هستند که 
درآمد آن ها معادل حداقل حقوق و دستمزد قانون 
کار و بیشتر از آن است که در دهک پنجم و بالاتر 
شناسایی شــده اند و حق بیمه این بیمه شدگان 
به صــورت آزاد یعنی صددرصد باید بیمه شــده 

پرداخت کند.
 اســتفاده از برنامه نسخه نویسی 

الکترونیک

وی به ارائه خدمات غیرحضــوری با اجرای طرح 
نسخه نویسی الکترونیکی در استان اصفهان اشاره 
کرد و گفت: با توجه به شرایط کنونی جامعه اهمیت 
و ضرورت استفاده از نسخه نویسی الکترونیکی بیش 
از پیش احساس می شود. دکتر بانک بیان داشت: 
با توجه به تجربه اجرای نسخه نویسی الکترونیکی 
در برخی شهرستان های اســتان و کشور در سال 
گذشته، مصمم هســتیم با همراهی و همکاری 
مؤسسات طرف قرارداد درسال جاری اجرای این 
طرح ملی و استانی را به طور کامل اجرای سازیم. 
مدیر کل بیمه سلامت استان اظهار داشت: با وجود 
سادگی و سهولت استفاده از برنامه نسخه نویسی 
الکترونیک و به منظــور ایجــاد وحدت رویه در 
همکاری با مؤسسات تشــخیصی درمانی طرف 
قرارداد، فرایند اجرای نسخه نویسی در دو مرحله 

در استان قابل اجراست. 
وی بیان کرد: در مرحله نخست که از ابتدای سال 
99 آغاز شده است صرفاً استحقاق سنجی بیمه شده 
از نظر وضعیت بیمه ای و تاریخ اعتبار دفترچه بوده 
به نوعی که پزشک با وارد کردن کد ملی بیمه شده 
در سامانه ای که آدرس آن به اطلاع مؤسسات طرف 

قرارداد رسیده است، از اعتبار دفترچه بیمه شده 
مطلع می شود و با ثبت ویزیت یا خدمت قابل انجام 
در مطب این مرحله به اتمام می رســد و پزشکان 
طبق روال گذشــته دارو و خدمات را در دفترچه 

بیمه تجویر می کنند.
تمدید دفاتر بیمه شدگان فاقد اعتبار

وی اظهار داشت: با توجه به شیوع کرونا در 
کشور و به جهت رعایت فاصله گذاری هوشمند و 
اجتماعی جهت جلوگیری از ازدحام جمعیت در 
دفاتر پیشخوان با عنایت به ابلاغ بخش نامه های 
سازمانی مبنی بر تمدید دفاتر بیمه شدگانی که 
دارای نسخه سفید و فاقد اعتبار بوده اند، در حال 
حاضر تا اطلاع ثانویه این نســخه ها دارای اعتبار 

هستند. 
وی درخصــوص روســتاییانی کــه اعتبــار 
دفترچه آن ها پــس از تاریــخ 3۱ فروردین ماه 
۱400 بــه پایــان می رســد گفــت: در صورت 
مراجعــه جهــت تعویــض دفترچه، پوشــش 
بیمه ای آن هــا با اعتبــار منتهی بــه تاریخ 3۱ 
 فروردیــن ماه ســال ۱400 در ســامانه صورت

 می پذیرد.

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل سازمان بیمه سلامت خبر داد:

تجویز نسخه های الکترونیک توسط 11 هزار مطب در کشور


